
Protokół Nr X 
 sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 18 czerwca 2015 r. w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Szydłowie. 
           Obrady rozpoczęły się o godz. 900, a zakończyły o godz. 1010. W obradach 
sesji uczestniczyło 15 radnych na ogólną liczbę 15 radnych, lista obecności radnych 
jest załącznikiem do protokołu.  
 

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji RG. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 
6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

- zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Szydłów za 2014  
  rok, 
- udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy 
  za 2014 rok, 
- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2015 –  
  2023, 
- zmian w budżecie gminy na 2015 r., 
- zasad wydzierżawienia nieruchomości stanowiących własność Gminy  
  Szydłów, 
- sprawie przyjęcia przez Gminę Szydłów w formie darowizny nieruchomości  
  gruntowych położonych w Szydłowie i oznaczonych numerami geodezyjnymi:  
  nr 1916/1, nr 1918/1, nr 1919/1, nr 1921/1, 
- oddania w użyczenie na czas nieoznaczony lokalu użytkowego na rzecz  
  Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szydłowie, 

      - udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Świętokrzyskiego. 
      7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
      8. Wolne wnioski i informacje. 
      9. Zamknięcie obrad. 

 
 Ad. 1.  
 
Obrady X sesji Rady Gminy otworzył i przewodniczył obradom pan Janusz 
Juszczak - Przewodniczący Rady Gminy, który powitał obecnych na sesji radnych, 
Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, pracowników UG oraz sołtysów. 
 
Ad. 2. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek obrad X 
sesji Rady Gminy i poprosił o zgłaszanie wniosków co do jego zmian lub 
uzupełnień. 
Sam Przewodniczący RG zgłosił wniosek o wykreślenie w punkcie 6 projektów 2 
uchwał - jeden projekt  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Szydłów za 2014 rok  oraz drugi projekt w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy za 2014 rok. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek                     
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Innych wniosków nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy 
odczytał ponownie porządek obrad wraz z wprowadzonymi zmianami,  który został 
przyjęty jednogłośnie - 15 głosów „za”. 
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Ad. 3.  
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że do chwili rozpoczęcia sesji nie 
wpłynęły pisemne wnioski lub zastrzeżenia, co do treści protokołów z poprzednich 
sesji, tj. Nr VIII z dnia 28 kwietnia 2015 r. oraz Nr IX z dnia 14 maja 2015 r. Zwrócił 
się do radnych o zgłaszanie ustnych uwag do protokołów.  
Radni nie zgłosili ustnych i zastrzeżeń i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym 
protokoły z VIII i IX sesji RG zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Ad. 4.  
 
W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili następujące interpelacje i zapytania: 
- radny Ireneusz Jastrząb - zgłosił potrzebę wykoszenia poboczy i rowów na  
  drodze w Potoku - w kierunku cmentarza, 
- radny Tadeusz Gąsiorek - zgłosił potrzebę wykoszenia poboczy i rowów na  
  drodze od wsi Korytnica w kierunku Szydłowa i boiska, bo środek boiska został  
  wykoszony ale  boki i miejsca pod bramkami należy wykosić kosą spalinową. 
  Zachodzi również potrzeba przywiezienia kamienia do stoku, bo ktoś z Szydłowa  
  kto ma pole w Korytnicy wiercił studnię i woził wodę ze stoku ale było mokro                 
  i utworzyły się koleiny. Na nowej drodze - od krzyża do mostu - należy oznaczyć  
  zasuwy wodne, bo są tylko pokrywy, 
- radny Krzysztof Gruca - zgłosił potrzebę wykoszenia poboczy i dodał, że brakło  
  drobnego  kamienia na drogę od Osówki w kierunku Korytnicy, 
- radny Leszek  Wójcik - zapytał  kiedy będą wykonywane lampy dodatkowe   
  oświetlenia ulicznego w Grabkach Dużych,  
- radny Ryszard  Sadłocha - zgłosił, że lampa obok posesji pani Malickiej  nie  
  świeci i jest problem z boiskiem - należałoby go ogrodzić i wykonać odwodnienie  
  aby woda, która  płynie z góry w czasie deszczu  zatrzymywała się w rowie, a nie  
  wlewała się na boisko. Należałoby to zrobić przed wakacjami, a po wakacjach  
  zasiać trawę, 
- radny Andrzej Tuz zapytał – jaki jest stan realizacji budowy II etapu kanalizacji              
  w Szydłowie bo dowiedział się, że są jakieś problemy. W Jabłonicy jest problem            
  z przepustami i zwrócił się z prośbą aby sprawdzili to  pracownicy UG, 
- radny Krzysztof Fit - przypomina o zabezpieczenie dachu na budynku remizy  
  OSP w Woli  Żyznej. Dodał, że w Wolicy na drodze powiatowej są ubytki                   
  w nawierzchni  i nie ma jeszcze znaku z miejscowością Wolica mimo, że zgłaszał  
   to już kilka razy, 
- Janusz Juszczak - Przewodniczący RG  zgłosił, że w Kotuszowie, naprzeciw   
  pana Arendarskiego gałęzie wierzby wchodzą w asfalt, 
- radna Katarzyna Skuza – zgłosiła, że w Solcu na drodze wojewódzkiej pobocza  
  są nie koszone, a budynek starej szkoły należy zabezpieczyć poprzez wykonanie  
  ogrodzenia lub wyburzyć, bo wchodzą tam dzieci i jest niebezpiecznie. 
 
Ad. 5. 
 
W tym punkcie porządku obrad Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swej 
działalności w okresie między sesjami RG i tak powiedział: 
- uczestniczył w obchodach 25-lecia samorządu w Staszowie oraz Targach Pracy,  
- brał udział w walnym zebraniu LGD „Białe Ługi” i w Powiatowych Dniach  
  Strażaka,  
- z radnymi M. Skuzą i L. Wójcikiem byli w Łącku na święcie kwitnącej jabłoni, 

    - przeprowadził rozmowę w ŚUW w Kielcach z panem L. Papajem -  kierownikiem  
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      Oddziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa oraz Usuwania Skutków Klęsk  
      Żywiołowych w sprawie dróg uszkodzonych w trakcie ulewnych opadów, 

- uczestniczył w posiedzeniu Rady Społecznej Szpitala w Staszowie jak również                  
  Rady Społecznej SPZOZ w Szydłowie,  
- kamień na drogi finansowany  z funduszu sołeckiego dzisiaj jest ostatni dzień  
  jego rozwożenia,   
- jest już podpisana umowa na położenie pokrycia dachowego na budynku  
  remizy OSP Gackach za kwotę 19.000,00 zł - do końca czerwca ma być   
  wykonany. 
Kanalizacja w Szydłowie do 22 maja br. powinna być oddana, a do dnia 
dzisiejszego prace są nie zakończone i wykonawcy nie ma na placu robót. Do 
końca czerwca br. mamy złożyć papiery w PROW.  Wykonawcą jest WOD-GAZ - 
pan Szczyka z Solca Zdroju.  Pomimo dwukrotnych wezwań, wykonawca nie 
wznowił prac. Jesteśmy zmuszeni zerwać umowę  i wyłonić nowego wykonawcę 
na dokończenie prac. 
 
Ad. 6. 
 
W tym punkcie porządku obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrywania                    
i uchwalania projektów uchwał. 
Pierwszy rozpatrywany projekt uchwały X sesji dotyczył zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej na lata 2015 - 2023. Przewodniczący RG poprosił panią 
Skarbnik Gminy o przedstawienie i wyjaśnienie projektu uchwały. 
Pani Alicja Kłonicka - Skarbnik Gminy poinformowała, że w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej na lata 2015-2023 wprowadzono zmiany dochodów i wydatków do 
wielkości jak w uchwale budżetowej. 
Wydatki budżetowe na rok 2015 wynoszą 20.226.553,26 zł, a dochody  kwotę 
16.503.852,41 zł.  
Powstały deficyt budżetu w wysokości 3.722.700,85 zł zostanie pokryty kredytem 
w kwocie 2.800.000,00 zł i wolnymi środkami w kwocie 922.700,85 zł.  
Zaplanowano przychody w kwocie 4.722.700,85 zł. oraz rozchody w kwocie 
1.000.000 zł.  
Wprowadzone zostały środki w kwocie 50.000,00 zł na wydatki inwestycyjne, 
środki na wydatki pochodzą z wolnych środków z ubiegłego roku. 
Różnica pomiędzy dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi w kwocie 
642.705, 84 zł została pokryta wolnymi środkami.                                                             
Relacja zrównoważenia wydatków bieżących, o której mowa w art. 242 ustawy              
o finansach publicznych została zachowana.  
Natomiast w uchwale w sprawie zmian w budżecie gminy Szydłów na 2015 r.  
- dział 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - zwiększa się dochody              
  o środki otrzymane ze Starostwa Powiatowego w Staszowie dla Gminnego   
  Centrum Kultury w Szydłowie na realizację projektu historyczno-edukacyjnego                    
  w kwocie 7.933,00 zł.  
W planie wydatków wprowadza się następujące zmiany : 
- dział 010 - Rolnictwo i łowiectwo - zabezpiecza się środki finansowe na pokrycie  
  kosztów postępowania komorniczego w kwocie 9.500,00 zł (sprawa dotyczy p.  
  Zbigniewa Walczyka), 
- dział 600 Transport i łączność - zwiększa się wydatki o kwotę 50.000,00 zł na    
  opracowanie dokumentacji technicznej remontu dróg  gminnych na terenie gminy  
  Szydłów - 10.000,00 zł, remont mostu na rzece Czarnej w Kotuszowie –  
  10.000,00 zł, remont drogi nr ewid. 123 w miejscowości Mokre - 30.000,00 zł.  
- dział 801 - Oświata i wychowanie - zwiększa się wydatki na: 
  - wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń: dla Szkoły Podstawowej                       
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    w Szydłowie - 44.000,00 zł, Szkoły Podstawowej w Solcu - 20.578,00 zł,  
    Gimnazjum w Szydłowie - 44.000,00 zł.  
  - na pokrycie wydatków wychowania przedszkolnego realizowanego przez    
    Gminę Gnojno na rzecz dzieci z Gminy Szydłów - 3.237,00 zł, oraz przenosi się    
    wydatki w kwocie 50.513,00 zł z paragrafu 2310 na paragraf 4330, 
  - zabezpiecza się środki na malowanie szkoły podstawowej w Szydłowie                     
    w kwocie 14.000,00 zł, 
- dział 900 - Gospodarka Komunalna i ochrona środowiska, w rozdziale 90095 -  
  pozostała działalność - zwiększa się wydatki o kwotę 25.000,00 zł, na pokrycie  
  kosztów zatrudnienia pracowników na pracach interwencyjnych. W rozdziale  
  90019 przenosi się wydatki pomiędzy paragrafami. Zabezpiecza się wydatki na  
  opracowanie Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Szydłów w  kwocie  
  12.000,00 zł,  
- dział 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - w ramach partnerskiej  
  umowy na rzecz współpracy dotacja ze Starostwa Powiatowego w Staszowie dla  
  Gminnego Centrum Kultury w Szydłowie na realizację projektu historyczno- 
  edukacyjnego w kwocie 7.933,00 zł.  
Zwiększa się również dotację podmiotową dla Gminnej Biblioteki Publicznej                  
w kwocie 3.000,00 zł na zakup komputera. 
Dochody ogółem wynoszą 16.503.852,41 zł. Wydatki to kwota 20.226.553,26 zł.  
Deficyt budżetu wynosi 3.722.700,85 zł i zostanie pokryty wolnymi środkami              
w kwocie 922.700,85 zł i kredytem - 2.800.000,00 zł.  
Pytań i uwag dotyczących Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz zmian                   
w budżecie Gminy na 2015 rok nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Szydłów na lata 2015-2023, 
która w głosowaniu jawnym została uchwalona jednogłośnie - 15 głosów „za”. 
 

UCHWAŁA Nr X/ 45/ 2015 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmian w budżecie gminy Szydłów na 2015 rok, która w głosowaniu 
jawnym została uchwalona jednogłośnie - 15 głosów „za”. 
 

UCHWAŁA Nr X/ 46/ 2015 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Kolejny projekt uchwały dotyczył zasad wydzierżawiania nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Szydłów. 
Pani Izabela Jaros - podinspektor ds. geodezji i rolnictwa w UG  wyjaśniła, że 
zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. „a” ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym do wyłącznej kompetencji rad gmin należy podjęcie uchwały w sprawach 
majątkowych, przekraczającej zakres zwykłego zarządu, dotyczących zasad 
zbywania i obciążania nieruchomości oraz wynajmowania na czas dłuższy niż 3 
lata i na czas nieoznaczony. Warunki i tryb sprzedaży regulują przepisy ustawy o 
gospodarce nieruchomościami wraz z przepisami wykonawczymi. Art. 18 ust. 2 
pkt. 9 lit. „a” ustawy o samorządzie gminnym stanowi wyjątek od zasady 
określonej w art. 30 ust. 2 pkt 3 ustawy o samorządzie gminnym stanowiącym, że 
mieniem komunalnym gospodaruje  Wójt Gminy. Rada Gminy w ramach swoich 
kompetencji może określić Wójtowi zasady, na jakich może on zbywać i obciążać 
nieruchomości komunalne. 
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Pytań i uwag do projektu uchwały nie było i w zarządzonym przez 
Przewodniczącego głosowaniu jawnym uchwała w sprawie zasad wydzierżawiania 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Szydłów została uchwalona 
jednogłośnie – 15 głosów „za”. 
 

UCHWAŁA Nr X/ 47/ 2015 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie Przewodniczący RG odczytał kolejny projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia przez Gminę Szydłów w formie darowizny nieruchomości gruntowych 
położonych w Szydłowie i oznaczonych numerami geodezyjnymi nr 1916/1, nr 
1918/1, nr 1919/1 nr 1920/1. 
Pani Izabela Jaros wyjaśniła, że przejęte przez gminę działki gruntu będą 
stanowiły komunalny zasób gminy i są zajęte pod drogę gminną  na ulicy 
Ogrodowej w Szydłowie.    
Pytań i uwag do projektu uchwały nie było i w zarządzonym przez 
Przewodniczącego glosowaniu jawnym uchwała w sprawie przyjęcia przez Gminę 
Szydłów w formie darowizny nieruchomości gruntowych położonych w Szydłowie         
i oznaczonych numerami geodezyjnymi:  nr 1916/1, nr 1918/1, nr 1920/1 została 
uchwalona jednogłośnie - 15 głosów „za”. 
 

UCHWAŁA Nr X/ 48/ 2015 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przedostatni projekt uchwały przedstawiony przez Przewodniczącego Rady Gminy 
dotyczył oddania w użyczenie na czas nieoznaczony lokalu użytkowego na rzecz 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szydłowie.  
Pani Izabela Jaros wyjaśniła, że zgodnie z art. 8 ust. 2 pkt.9 lit. a ustawy z dnia 8 
marca 1990 r. o samorządzie gminnym w celu wynajęcia/ użyczenia 
nieruchomości wchodzącej w skład mienia gminnego na czas nieoznaczony, 
konieczna jest uchwała Rady Gminy. Jest ona konieczna również w przypadku, 
gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne 
umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość.  
Dla w/w lokalu przeznaczonego na prowadzenie przez Samodzielny Publiczny 
Zakład Opieki Zdrowotnej w Szydłowie Ośrodka Zdrowia w Potoku była zawarta 
umowa na okres 3 lat (co wymagało jedynie zgody Wójta), konieczne jest więc 
podjęcie uchwały o jego użyczenie na czas nieoznaczony.                                                                                      
Uwag i zastrzeżeń dotyczących projektu uchwały nie było i w przeprowadzonym  
głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie - 15 głosów „za”.  
 

UCHWAŁA Nr X/ 49/ 2015 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ostatni projekt uchwały X sesji dotyczył udzielenia pomocy finansowej dla 
Województwa Świętokrzyskiego. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że Województwo Świętokrzyskie zwróciło się do Gminy 
Szydłów o współfinansowanie zadania z zakresu budownictwa drogowego 
polegającym na przygotowaniu do realizacji inwestycji polegającej na rozbudowie 
drogi wojewódzkiej nr 756 na odcinku od km 20 +400,00 do km 52+650,00 wraz  
z budową  ścieżek pieszo – rowerowych w celu uzyskania parametrów 
technicznych dla drogi klasy G. 
Szacunkowa wartość prac projektowych wynosić będzie 353.437,43 zł,                       
a w kosztach będą partycypować Gminy, przez które przebiega przedmiotowy 
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odcinek drogi wojewódzkiej nr 756, proporcjonalnie do długości odcinka drogi. Na 
Gminę Szydłów przypada kwota 37.817,81 zł.  
Realizacja przedsięwzięcia będzie możliwa pod warunkiem  uzyskania 
dofinansowania ze środków europejskich w ramach perspektywy finansowej na 
lata 2014 - 2020. 
Inwestorem zadania jest Województwo Świętokrzyskie, w imieniu którego zakres 
realizować będzie Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich w Kielcach  
reprezentowany przez Dyrektora Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich 
 w Kielcach. 
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłosili uwag lub zastrzeżeń  
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym RG jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę -
15 głosów „za”. 
      

UCHWAŁA Nr X/ 50/ 2015 
(o treści jak w załączeniu) 

 

Ad. 7. 
 

W tym punkcie porządku obrad Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania radnych:  
- koszenie traw - pracownik zostanie dziś wysłany, natomiast wykaszarką będzie  
  koszone w terminie późniejszym gdyż nie mamy na tyle pracowników , 
- kamień - z rezerwy Wójta może być dowieziony w najbardziej potrzebne miejsca,  
  ale część musi być odłożona do jesieni, 
- odnośnie lamp oświetlenia ulicznego - kierownik Referatu Inwestycji kilka razy    
   ponawiała zgłoszenie, 
- dach na remizie OSP w Woli Żyznej - należy pamiętać aby na jesieni zgłosić do  
   projektu budżetu na 2016 r. 
- ubytki w drodze w Wolicy - dziś będą jeździć po drogach i sprawdzać gdzie  
  należy coś poprawiać,  
- trawę przy szkole w Solcu powinien skosić woźny, mimo że pracuje na ¾ etatu  
  ale w szkole jest tylko 40 dzieci,  a budynek starej szkoły prawdopodobnie jest to  
  zabytek i należy najpierw załatwić papiery, 
- znak w Wolicy - pismo w tej sprawie zostanie ponowione. 
Pani Skarbnik Gminy powiedziała, że należy pamiętać aby przy planowaniu 
budżetu na 2016 r. zaplanować środki na przyszły rok na wyburzenie tego 
budynku byłej szkoły w Solcu. 
 

Ad. 8. 
 

W wolnych wnioskach głos zabrała pani Helena Orłowska sołtys  Wymysłowa, 
która prosiła o wykoszenie poboczy w tym sołectwie.  
Sołtys Szydłowa - pan Stanisław Wojterski - zgłosił potrzebę uprzątnięcie ulicy 
Brzezińskiej po awarii wodociągu i prosi o poszerzenie poboczy na końcu ulicy 
Brzezińskiej, bo samochody w tamtym miejscu nie mogą się minąć.  
Sołtys  Mokrego pan Stanisław Wawrzyk prosił o przywiezienie 2 samochodów 
rumoszu do tego sołectwa. 
Radny Krzysztof Fit powiedział, że na szkole w Solcu należy zabezpieczyć dach            
w miejscach gdzie były wbijane gwoździe,  
Sołtys Rudek - pani Katarzyna Kałandyk - prosi o odnowienie przystanku przy 
DPS „Caritas”  w Rudkach - aby go oczyścić i pomalować. 
Wójt Gminy odpowiedział, że prace będą wykonywane w miarę możliwości, gdyż 
nie mamy wystarczającej ilości pracowników gospodarczych. 
Pani Anna Suchorowska - kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska poinformowała, że Gmina musiała zaopiekować się  siedmioma 
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młodymi psami, na dzień dzisiejszy zostało jeszcze 6 i może byłby ktoś chętny 
zabrać sobie psa. 
 

Ad. 9. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad XI sesji został w pełni 
zrealizowany i dokonał zamknięcia obrad XI sesji Rady Gminy. 

 
Protokołowała 
 

     Teresa Kaniszewska 


